



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

www.aija.org

Ninth Annual Tax Conference *By the AIJA Tax Law Commission*

Neuvième Conférence annuelle de Droit Fiscal *Par la Commission de Droit fiscal de l'AIJA*

10-12 March 2016
10-12 mars 2016

Reykjavik

ICELAND

With the support of IBFD /
Avec le soutien de l'IBFD :



With the support of / Avec le soutien de :





AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTEGRAL PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

Introduction

The AIJA Tax Law Commission presents its ninth Annual Tax Conference, this time taking place in the delightful city of Reykjavik, in Iceland.

The Annual AIJA Tax Conference is a 100% tax event, focusing on the interests of young tax lawyers. The purpose of this seminar is to bring you fully up to date with the latest developments on international and domestic tax matters, introduced both by outstanding speakers from international and governmental organisations, universities, and by interactive panel discussions between participants.

The topic of this year's seminar will be "**How to save the pie? Cross border taxation of HNWI**".

In order to ensure the very high level of the scientific programme, the Tax Law Commission is proud to announce the participation of speakers from the International Bureau of Fiscal Documentation (IBFD).

Previous AIJA tax conferences have proven to be very successful in bringing young tax lawyers together, enhancing their skills and knowledge in (international) tax law and expanding their network and friendships; something for which AIJA is well-known.

The Seminar will be organized in warm cooperation with our friends of ATLANTIK Legal Services in Reykjavik.

The social programme will start on Thursday evening with a welcome cocktail at the offices of ATLANTIK Legal Services followed by an optional dinner in the centre of Reykjavik. The scientific programme will commence on Friday morning focusing on cross border taxation of HNWI.

The Friday afternoon session will deal with Exchange of information. On Saturday morning the scientific programme will provide a short update on trusts and foundations, and a case study around various ways how property ownership for HNWI can be organised. The 2-day seminar will conclude with a joint lunch in the wonderful Reykjavik city centre. Our friends of ATLANTIK are eager to organise an optional Saturday afternoon programme, and for those who fly out on Sunday, an optional Saturday evening dinner will be arranged.

If you are a tax lawyer, make sure that you register as soon as possible. If you aren't, please persuade your tax colleagues to participate. This is a perfect opportunity to be introduced into the AIJA network of tax lawyers.

Like in the past years, there will be a privately organised small tour of Iceland on the days before the event. Once registered you will be offered to register for this separate programme. We will then also provide for further details of the itinerary which obviously includes some of the unique assets Iceland has to offer.

Attending this event will grant you CLE/CPD credits in most jurisdictions.



Introduction



La Commission de Droit Fiscal de l'AIJA présente sa neuvième Conférence annuelle de Droit Fiscal, qui se tiendra cette fois dans la magnifique ville de Reykjavik, en Islande.

La Conférence annuelle de Droit Fiscal est un évènement 100 % fiscal, qui se concentre sur les intérêts des jeunes avocats fiscalistes. Le but de ce séminaire est de permettre aux participants de se mettre à jour sur les derniers développements sur les thèmes de la fiscalité nationale et internationale grâce à des orateurs de premier ordre (représentants d'organisations internationales et gouvernementales, ainsi que du monde universitaire) et lors de discussions interactives entre participants.

Cette année, ce séminaire sera principalement organisé autour du thème « **Comment conserver notre part du gâteau ? L'imposition transfrontalière des investisseurs fortunés** ».

Afin d'assurer la qualité du programme scientifique, la Commission de Droit Fiscal est fière d'annoncer la participation de représentants du Bureau International de Documentation Fiscale (IBFD).

Les précédentes éditions de la Conférence de Droit Fiscal de l'AIJA ont rencontré un grand succès en permettant de réunir de jeunes fiscalistes, d'accroître leurs aptitudes et connaissances en matière de droit fiscal et d'étendre leur réseau professionnel et cercle d'amis, ce qui fait toute la réputation de l'AIJA.

La Conférence sera organisée en collaboration étroite avec nos amis d'ATLANTIK Legal Services, à Reykjavik.

Le programme social débutera le jeudi soir par un cocktail d'accueil dans les bureaux d'ATLANTIK Legal Services, qui sera suivi, pour ceux qui le souhaitent, d'un dîner dans le centre-ville de Reykjavik. Le programme scientifique commencera quant à lui le vendredi matin et sera axé sur le thème « L'imposition transfrontalière des investisseurs fortunés ».

La séance du vendredi après-midi sera consacrée à l'« Échange d'informations ». Le samedi matin, le programme scientifique se penchera brièvement sur les trusts et les fondations, et présentera également une étude de cas sur les différentes façons d'organiser la propriété immobilière des investisseurs fortunés. Ces deux journées de séminaire se clôtureront par un déjeuner dans la magnifique centre-ville de Reykjavik, ouvert à tous les participants. Nos amis d'ATLANTIK se réjouissent de pouvoir vous proposer un programme facultatif le samedi après-midi. Un dîner sera organisé le samedi soir et proposé aux participants qui repartent le dimanche.

Si vous êtes un avocat fiscaliste, merci de vous inscrire dans les plus brefs délais. Dans le cas contraire, merci d'inviter vos confrères fiscalistes à participer à la conférence. Cet évènement constitue une excellente occasion d'être introduit dans le réseau des fiscalistes de l'AIJA.

À l'instar des éditions précédentes, un petit circuit touristique privé sera organisé pour visiter l'Islande dans les jours qui précèdent l'évènement. Une fois votre inscription effectuée, vous aurez la possibilité de vous inscrire à cette activité. Nous vous communiquerons ultérieurement de plus amples informations sur cet itinéraire, qui inclura bien évidemment certaines destinations incontournables de l'Islande.

En participant à cet évènement, vous bénéficierez de crédits CLE/CPD dans la plupart des juridictions.

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET DE PLAIDOIRIE, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIeux DES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS DU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANCÉES EN DROIT DES AFFAIRES ? ALORS L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLEQUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN AVOCAT AU 21^e SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLEQUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » — NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENNONS ET NOUS EN TIRONS BÉNÉFICE ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

Program

Thursday 10 March 2016

17.00 Welcome Reception and finger food at ATLANTIK Legal Services, Höfðatorgi, 12. Hæð, Reykjavik. Those who are still up for it can have a small bite at own expense after the welcome reception. The welcome reception is sponsored by ATLANTIK Legal Services.

Friday 11 March 2016

8.00 Buses leave from Fosshotel, registration on board of the bus.

8.45 Arrival with coffee and snacks at the Blue Lagoon

9.15 Welcome

Orsolya Görgényi, Szecskey Attorneys at Law, Budapest, Hungary, President of AIJA

9.30 Welcome – Introduction

TLC President

1ST SESSION: CROSS-BORDER TAXATION OF HNWI: INCOME TAX AND ESTATE PLANNING

9.45 Introductory speech

Speaker: **Ola Ostaszewska**, Research Associate at the IBFD and Team Leader of the European Knowledge Centre

10.30 Panel Discussion on Cross-border income taxation of HNWI:

The panel will address the most relevant aspects of cross-border income taxation of the so called High Net Worth Individuals. These individuals are typically mobile and may trigger a wide range of international tax issues. In particular, the panel will focus on the following aspects also going through case studies:

Income tax implications of the migration to another country: tax treatment in the origin country (exit taxes, deemed residence, etc.) and in the destination country (special rules for new residents, tax holidays, etc.). How to avoid double taxation: interaction between domestic laws and tax treaties.

Holding of foreign assets: tax deferral planning strategies (e.g. holding companies, insurance products) and reporting requirements (including voluntary disclosure programmes).

Moderator: **Francesco Capitta**, Macchi di Cellere Gangemi, Italy

Panelists:

Ruchi Biyani, Nishith Desai, India

Philip McQueston, A&L Goodbody, Ireland

Stefan Oesterheld, Homburger, Switzerland

Pierre Dedieu, CMS Bureau Francis Lefebvre, France

11.30 Coffee Break

11.45 Roundtable – Cross-border management of wealthy investors heritage

This discussion will address the taxation challenges due to mobility of wealthy investors, under the management of their assets. In a globalized world, where the heirs and heritage are increasingly distributed around the world, tax advisers have to juggle with the tax rules applicable in the different jurisdictions involved, to achieve efficient tax planning.

Moderator: **Guadalupe Díaz-Súnico Aboitiz**, Cuatrecasas, Gonçalves Pereira, Spain

Speakers:

Laurence Morgan, Macfarlanes, UK

Arne Riis, Bech-Bruun, Denmark

Bart Verdickt, Cazimir, Belgium

Will Johnson, Haynsworth Sinkler Boyd, United States

13.15 Lunch

2ND SESSION: EXCHANGE OF INFORMATION

14.15 Exchange of information from a Swiss tax law perspective

Speaker:

Valentina Moshek (Ministry of Finance, Switzerland);

14.45 Panel on exchange of information.

Moderator: **Eva Stadler**, Wolf Theiss, Austria

Panelists:

Jose Aguilar Shea, Squire Patton Boggs, Spain

Ayshat Gaydarova, Withers, Russia

Domenik Vogt, Batliner Gasser, Liechtenstein

Bogi Guðmundsson, Atlantik, Iceland

16.15 Conclusion of Friday scientific programme and coffee break

16.45 Visit to the Lagoon, optional guided tour through the Volcano and meeting with the Elves

19.15 Departure from Blue Lagoon to Fosshotel.

21.00 Dinner at Kopar restaurant

Saturday 12 March 2016:

9.00 Meeting and Coffee at Reykjavik University

3RD SESSION: RECENT DEVELOPMENTS OF TRUSTS AND FOUNDATIONS FOR HNWI

9.30 Discussion of existing and recently introduced measures and current developments.

Moderators: **Ryan Myint**, Taylor Wessing, London/Singapore

Panelists:

Christian Presoly, Presoly Law, Liechtenstein

Elaine Doyle, A&L Goodbody, Ireland

Oliver Piper, Farrer & Co, UK

Diane Nijkamp, Monterrey Tax, Netherlands

Aliasghar Kanani, Bonnard Lawson, Switzerland

10.30 Coffee break

11.00 Case study involving all participants around property ownership for HNWI

Moderators:

Lucinda Main, BeardWinter Lawyers, Canada

Sandra Fernandes, CharlesRussellSpeechlys, Luxembourg,

Wiebe de Vries, BloomTax B.V., Netherlands,

Arne Friese, DissmannOrth, Germany

Panelists: All participants

11.45 Conclusion of Seminar

12.00 Lunch at Nautholl restaurant

13.00 Optional afternoon programme "Golden Circle". Pick up at Nautholl restaurant

19.00 Arrival at Fosshotel

20.00 Optional cocktail at the Beer garden at Fosshotel

21.00 Optional dinner at Ostabúðin, Skólavörðustíg

Programme

Jeudi 10 mars 2016

17:00 Accueil et cocktail d'ânatoire dans les bureaux d'ATLANTIK Legal Services, Höfðatorgi, 12. Hæð, Reykjavík. Les participants qui le souhaitent peuvent ensuite se restaurer à leurs propres frais après le cocktail d'accueil. Cette réception est organisée par ATLANTIK Legal Services

Vendredi 11 mars 2016

8:00 Départ en bus du Fosshotel, inscription à bord du bus

8:45 Arrivée, café et petit-déjeuner au Lagon bleu

9:15 Mot de bienvenue

Orsolya Görgényi, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hongrie, Présidente de l'AIJA

9:30 Mot de bienvenue – Introduction

Président de la TLC

1^{RE} SESSION : L'IMPOSITION TRANSFRONTALIÈRE DES INVESTISSEURS FORTUNÉS : IMPÔT SUR LE REVENU ET GESTION DU PATRIMOINE

9:45 Discours d'introduction

Oratrice : **Ola Ostaszewska**, Associée de recherche à l'IBFD et Responsable de l'équipe Europe du Centre de connaissances

10:30 Table ronde – L'imposition transfrontalière sur le revenu des investisseurs fortunés

Cette discussion abordera les principaux aspects de l'imposition transfrontalière sur le revenu des investisseurs fortunés. En règle générale, ces individus sont mobiles, ce qui peut soulever un certain nombre de problèmes en matière de fiscalité internationale. Les débats se concentreront plus particulièrement sur les aspects suivants, notamment au moyen d'études de cas :

- Conséquences en matière d'impôt sur le revenu de la migration vers un autre pays : traitement fiscal dans le pays d'origine (taxes de sortie, résidence présumée, etc.) et dans le pays de destination (règles spéciales applicables aux nouveaux résidents, exonération fiscale temporaire, etc.). Comment éviter la double imposition : interaction entre les législations nationales et les conventions fiscales.
- Détenion de créances sur l'étranger : stratégies de planification du report d'impôt (par ex. : holdings, produits d'assurance) et exigences de report (notamment les programmes de communication volontaire).

Modérateur : **Francesco Capitta**, Macchi di Cellere Gangemi, Italie

Intervenants :

Ruchi Biyani, Nishith Desai, Inde

Philip McQueston, A&L Goodbody, Irlande

Stefan Oesterhelt, Homburger, Suisse

Pierre Dedieu, CMS Bureau Francis Lefebvre, France

11:30 Pause-café

11:45 Table ronde – La gestion transfrontalière du patrimoine des investisseurs fortunés

Cette discussion abordera les défis en matière de fiscalité dus à la mobilité des investisseurs fortunés, au regard de la gestion de leur patrimoine. Dans un monde globalisé, où les héritiers et le patrimoine sont de plus en plus répartis à travers le monde, les conseillers fiscaux doivent jongler avec les règles fiscales applicables dans les différentes juridictions impliquées, en vue de parvenir à une planification fiscale efficace.

Modératrice : **Guadalupe Díaz-Súnico Aboitiz**, Cuatrecasas, Gonçalves Pereira, Espagne

Intervenants :

Laurence Morgan, Macfarlanes, Royaume-Uni

Arne Riis, Bech-Bruun, Danemark

Bart Verdickt, Cazimir, Belgique

Will Johnson, Haynsworth Sinkler Boyd, États-Unis

13:15 Déjeuner

2^E SESSION : ÉCHANGE D'INFORMATIONS

14:15 Échange d'informations selon la perspective du droit fiscal suisse

Oratrice : **Valentina Moshek** (ministère des Finances, Suisse) ;

14:45 Table ronde – Échange d'informations

Modératrice : **Eva Stadler**, Wolf Theiss, Autriche

Intervenants :

Jose Aguilar Shea, Squire Patton Boggs, Espagne

Ayshat Gaydarova, Withers, Russie

Domenik Vogt, Batliner Gasser, Liechtenstein

Bogi Guðmundsson, Atlantik, Islande

16:h15 Conclusion du programme scientifique du vendredi et pause café

16:45 Visite du Lagon bleu, visite guidée facultative du Volcan et rencontre avec les elfes

19:15 Départ du Fosshotel vers le Blue Lagoon

21:00 Dîner au Restaurant Kopar

Samedi 12 mars 2016

9:00 Accueil et café à l'Université de Reykjavík

3^E SESSION : DERNIERS DÉVELOPPEMENTS AU REGARD DES TRUSTS ET FONDATIONS POUR LES INVESTISSEURS FORTUNÉS

9:30 Débat sur les mesures existantes et récemment introduites, ainsi que sur les développements actuels.

Modérateur : **Ryan Myint**, Taylor Wessing, Londres/Singapore

Intervenants :

Christian Presoly, Presoly Law, Liechtenstein

Elaine Doyle, A&L Goodbody, Irlande

Oliver Piper, Farrer & Co, Royaume-Uni

Diane Nijkamp, Monterrey Tax, Pays-Bas

Aliasghar Kanani, Bonnard Lawson, Suisse

10:30 Pause-café

11:00 Étude de cas impliquant tous les participants, relative à la propriété immobilière des investisseurs fortunés

Modérateurs :

Lucinda Main, BeardWinter Lawyers, Canada

Sandra Fernandes, CharlesRussellSpeechlys, Luxembourg

Wiebe de Vries, BloomTax B.V., Pays-Bas

Arne Friese, DissmannOrth, Allemagne

Intervenants : Tous les participants

11:45 Conclusion du séminaire

12:00 Déjeuner au restaurant Nautholl

13:00 Programme optionel «Golden Circle» – Départ du restaurant Nautholl

19:00 Arrivée au Fosshotel

20:00 Cocktail optionnel au Beer garden du Fosshotel

21:00 Dîner optionnel à Ostabúðin, Skólavörðustíg

Practical information / Informations pratiques

Seminar Venue

Friday: **Blue Lagoon**, Grindavik
Saturday: **Reykjavik University**, Menntavegur 1, 101 Reykjavik

Online Registration

To register, please go to www.aija.org.

Registration Fees

	≤ 10.02.2016	> 10.02.2016
AIJA Member < 35	€ 395	€ 470
AIJA Member ≥ 35	€ 445	€ 520
Non AIJA Member < 35	€ 495	€ 570
Non AIJA Member ≥ 35	€ 545	€ 620
Speaker	€ 395	€ 470
In-house Counsel	€ 395	€ 470
Accompanying person	€ 150	€ 150

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunches on Friday and Saturday, the Thursday welcome cocktail and dinner as well as the Friday dinner.

The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail on Thursday and the Friday dinner.

Registration is considered binding immediately, but participation in the event is possible only after full payment of the registration fee.

AIJA will be pleased to provide a certificate of attendance which, subject to the exact CLE/CPD requirements, may be used to obtain the continuing legal education credits in various jurisdictions.

Accommodation

Accommodation is not included in the registration fee and is at the participant's expense. We recommend the following hotels:

Hotel Fosshotel

<http://www.fosshotel.is>; approximately 20,800 kr (equalling approximately EUR 140) per night, breakfast included.

Alternative hotels:

Icehotel Reykjavik Natura

Icehotel Reykjavik Marina Deluxe

Both to be found at www.icelandairhotels.com

Language

The seminar will be held in English.

Dress code

Business (working sessions) and smart casual (evening programme).



www.aija.org

Lieu du séminaire

Vendredi: **Blue Lagoon**, Grindavik
Samedi: **Reykjavik University**, Menntavegur 1, 101 Reykjavik

Inscription en ligne

Pour vous inscrire, veuillez vous rendre sur www.aija.org.

Frais d'inscription

	≤ 10.02.2016	> 10.02.2016
Membre AIJA < 35	395 €	470 €
Membre AIJA ≥ 35	445 €	520 €
Non-membre AIJA < 35	495 €	570 €
Non-membre AIJA ≥ 35	545 €	620 €
Intervenant	395 €	470 €
Juriste d'entreprise	395 €	470 €
Accompagnant	150 €	150 €

Les frais d'inscription incluent la participation au séminaire, les documents y afférents, les pauses-café, les déjeuners du vendredi et du samedi, le cocktail de bienvenue du jeudi, ainsi que le dîner du vendredi.

Les frais d'inscription des accompagnants comprennent le cocktail de bienvenue, le dîner du jeudi et celui du vendredi.

L'inscription vous engage immédiatement, toutefois, la participation à l'événement ne sera possible qu'après le paiement intégral des frais d'inscription.

L'AIJA se fera un plaisir de vous fournir un certificat de participation, qui, en fonction des conditions exactes des CLE/CPD, pourra être utilisé comme document officiel pour obtenir des crédits de formation continue dans diverses juridictions.

Hébergement

L'hébergement n'est pas inclus dans les frais d'inscription et sont à la charge du participant. Nous vous recommandons les hôtels suivants :

Hôtel Fosshotel

<http://www.fosshotel.is> ; environ 20 800 kr (soit environ 140 €) par nuit, petit-déjeuner compris.

Autres suggestions d'hôtels :

Icehotel Reykjavik Natura

Icehotel Reykjavik Marina Deluxe

Pour de plus amples informations sur ces deux hôtels, veuillez consulter : www.icelandairhotels.com

Langue

Le séminaire se déroulera en anglais.

Tenue vestimentaire

Pour les séances de travail, tenue de ville et, pour le programme de soirées, tenue élégante et décontractée.

Organizing Committee / Comité organisateur

Francesco Capitta

Macchi di Cellere Gangemi
Italy, f.capitta@macchi-gangemi.com

Eva Stadler

Wolf Theiss, Austria
eva.stadler@wolftheiss.com

Bogi Guðmundsson

Atlantik, Iceland
bogi@als.is

Guadalupe Díaz-Súnico Aboitiz

Cuatrecasas, Gonçalves Pereira, Spain
guadalupe.diaz@cuatrecasas.com

Wiebe de Vries

BloomTax B.V., Netherlands
vriesw@bloom-tax.com

Arne Friese

DissmannOrth, Germany
friese@dolaw.de

Ryan Myint

(UK/Singapore)
r.myint@taylorwessing.com

AIJA Commissions responsible for the scientific program / Commissions de l'AIJA en charge du programme scientifique :

Tax Law Commission / Commission de Droit fiscal



“Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law.”

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



i am aiJa

**INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS**